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M
inulle on tullut vuosi-
kymmeniä ammatti- ja
ammattijärjestölehtiä
viikoittain, osittain vä-
hintäänkin kerran kuu-
kaudessa. Mainosta-
matta isommasti em.
lehtiä, ne ovat olleet:

Insinööriuutiset, joka on nykyään ni-
meltään Tekniikka&Talous, Paperi ja
Puu -lehti sekä Opettaja-lehti. Kaikki
edellä mainitut lehdet ovat mielestäni
tälläkin hetkellä maamme huipputasoa
niin asiasisällöltään kuin ulkoasultaan.

Paperi ja Puu -lehti on myös globaali-
sesti erittäin arvostettu julkaisu, tosin
viime aikoina aika mainospitoinen.

Jäätyäni syksyllä 2008 eläkkeelle mi-
nulle edelleenkin tulee kaksi ensiksi
mainitsemaani lehteä entiseen tyyliin,
koska maksan toistaiseksi tiettyjen yh-
distysten jäsenmaksut.

Opettaja-lehti tulee minulle nykyisin
silloin, kun Veteraaniopettaja-julkaisu il-
mestyy eli viisi (5) kertaa vuodessa. Olen

Veteraaniopettajat ry:n vapaajäsen kulu-
van vuoden, mutta todennäköisesti ai-
nakin vuonna 2010 maksan kyseisen yh-
distyksen eläkeläisen kukkarolle sopivan
symbolisen jäsenmaksun.

Työssä ollessani toimin monta kautta
Opettaja-lehden toimitusneuvostossa
ammatillisten opettajien mandaatilla,
jolloin kyseinen lehti tuli aika lailla tu-
tuksi. Sitä tuli luetuksi aika ajoin ”suur-
ennuslasin kanssa”, jotta pystyi omalta
osaltaan toimitusneuvoston kokouksis-
sa käydyissä lehden kehittämiskeskuste-
luissa jotain järkevää, lehteä eteenpäin
vievää sanomaan. Mahdollisesti joskus
tuli asiaakin puhutuksi/esitetyksi…

Todettakoon näin jälkikäteenkin,
että kyseinen lehti tehtiin ja ilmeisesti
tehdään edelleenkin pienellä, ammatti-
taitoisella ryhmällä – lähes joka viikko
ympäri vuoden kesäkeskeytys pois luet-
tuna.

Autotallissani on kaksi korkeaa pel-
tistä vaatekaappia täynnä Opettaja-leh-
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tiä. Lehtiä on satoja, vähintäänkin kym-
menen vuoden ajalta, ei välttämättä
joka numeroa vuositasolla. Olen jossa-
kin vaiheessa päättänyt lukea lehdet
”hiukan tarkemmin, sitten kun on
aikaa”- hengessä…

Toki on heti todettava, että
en ole koskaan ollut kiireinen.
En silloinkaan kun työssä ol-
lessani olin kohtuullisessa mää-
rin mukana ammattijärjestöku-
vioissa käyden silloin tällöin
tuomassa pohjoista näkemystä
maalikylille lähinnä pääkaupunkiseu-
dulle. Helsingin Itä-Pasila tuli aika lailla
tutuksi…

En ole tälläkään hetkellä kiireinen,
enkä aio kiireiseksi heittäytyä jatkossa-
kaan, vaikka monenlaisia aktiviteetteja
on edelleen menossa – onneksi näin…

Olen luvannut vaimolleni, että käyn
läpi jossakin vaiheessa autotallin roip-
peet – myös lehdet.

Kierrätykseen tai kaatopaikalle lähtee
pikapuolin taatusti vuosien/vuosi kym -
menien aikana kertynyttä tavaraa. Väi-
tetään, että meissä suomalaisissa on aika
ripaus hamsteria, tunnustan, että mi-
nussakin niitä piirteitä löytyy.

Usein totean: ”Aika tavaran kaupit-
tee!” Rehellisesti sanottuna näin on
usein käynytkin ja monesti olen päässyt
sanomaan, että olipa onni, ettei tuota-
kaan tullut heti hävitetyksi…

Kävin hetki sitten alustavasti kartoit-
tamassa mahdollisia kevätsiivouksen
kohteita ja ensimmäisestä kaapista avau-
tui näkökenttään tasan 1,75 m korkui-
nen Opettaja-lehti nippu ja seuraavassa
kaapissa toinen mokoma. Tuntuu siltä,
että kyseinen peltinen pukukaappi on
mitoitettu Opettaja-lehtien säilytykseen!

Tosin on tunnustettava, että joukossa
näytti olevan, tarkemmin asiaa tarkas-
teltuani, muutamia takavuosikymme-
nien INSÖÖRI OPETTAJA- ja Ammat-
tikasvatus-lehtiä sekä Tekniikan Maail-
ma -julkaisuja myös edellä mainittuja Pa-

peri ja Puu -lehtiä.

Kohta tulee eteen tiukka
paikka: Pistänkö lehdet pape-
rinkeräykseen vai käytänkö lä-
hestyvästä kesästä muutaman
päivän ”hiukan tarkemmin,
sitten kun on aikaa”- hengessä

lehtien lukemiseen.
Jos näin päätän tehdä, olen ehdotto-

man vakuuttunut, että joitakin kulta-
hippuja sieltä löytyy näin jälkijunassa-
kin. Vähintäänkin seuraavien juttujen
aiheita tai sitten ei…

Voiko siis ilman ammatti- ja ammat-
tijärjestölehtiä elää? Yllätyksekseni en
ole kokenut suuriakaan vieroitusoireita,
vaikka lehtiä ei entiseen tyyliin postilaa-
tikkoon tulekaan.

Vastaus on, kyllä voi elää, syy lienee
se, että asiat eivät tunnu välttämättä
niin akuuteilta kuin aikaisemmin tai oi-
keastaan tarkemmin ajateltuna… 

Tultuani nimitetyksi Kemi-Tornion-
laakson koulutuskuntayhtymä Lappian
yhtymävaltuustoon valtuustokaudeksi
2009-2012, on syytä kuitenkin lukea em.
lehdistä ainakin Opettaja-lehteä edel-
leenkin kohtuutarkasti – ainakin netis-
tä.

Toisaalta netistä löytyy kohta ihan
häiriöksi saakka aineistoa opetusviran-
omaisten päätöksistä.

Toisaalta myös tuolta kuntayhtymän
puolelta alkaa tavaraa tulla oletettavasti
ihan riittävästi siivittämään lähitulevai-
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suuden päätöksiä, kunhan kesän kyn-
nyksellä valtuustotyöskentely käynnistyy.

Pohdiskeluterveisin
Aki Pyykkö
Opetusalan eläkeläinen Kemistä
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